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FÖREBYGGANDE ARBETE MOT ANVÄNDNINGEN AV LUSTGAS? 

 

I en årlig undersökning från Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplysning (CAN) när det 

gäller skolungdomars vanor när det kommer till alkohol, rökning och narkotika har man på senare år 

lagt till ytterligare en variabel och börjat titta på användningen av lustgas bland unga. I CAN-

undersökningen från 2023 svarade 14 procent av eleverna i årskurs 2 på gymnasiet att de hade 

provat lustgas någon gång. CAN ser också att de ungdomar som testat lustgas använt andra 

substanser, så som narkotika, i högre utsträckning. 

I Sverige är det lagligt att bruka och sälja lustgas. När lustgas används som ett läkemedel inom 

sjukvården är det ofarligt. Detta beror på att lustgasen då ges av medicinskt kunnig personal som 

kontrollerar mängden och styrkan. Dessutom är lustgasen då uppblandad med syrgas. Att använda 

koncentrerad lustgas i berusningssyfte kan däremot innebära allvarliga hälsorisker. Särskilt farlig kan 

lustgasen vara i kombination med andra substanser. 

Eftersom en tydlig koppling kan ses mellan användandet av lustgas och användandet av andra 

substanser kan lustgas som finns lättillgänglig ses som en start på ett livslångt beroende och missbruk 

av narkotika. 

 

Min fråga till Fritids- och folkhälsonämndens ordförande Håkan Eriksson (C) är: 

- Inkluderas ämnet lustgas eller andra drivgaser i Borås Stads ANDTS-förebyggande arbete och 

på vilket sätt? 

 

Niklas Arvidsson (KD) 

 

 

 


